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ORiPM. 0002.29.2012.AK 

P R O T O K Ó Ł NrXXIX/2012 
z XXIX Sesji Rady Miejskiej w Człuchowie odbytej w dniu 21 listopada 2012 roku w sali obrad 
Urzędu Miejskiego w Człuchowie, ul. Wojska Polskiego Nr 1, w godzinach od 13.00-14.00 

Obradom przewodniczyła Przewodnicząca Rady Miejskiej Maria Danuta Kordykiewicz. 

Radni Rady Miejskiej - według listy obecności - załącznik nr 1 do niniejszego protokołu 

Spoza Rady w sesji udział wzięli: załącznik nr 2 do niniejszego protokołu 

1. Ryszard Szybajło - Burmistrz 
2. Maciej Pestka - Zastępca Burmistrza 
3. Maria Pazda -Sekretarz 
4. Urszula Lange - Skarbnik Miasta 
5. Grażyna Ziehlke - Radca prawny 
6. Hanna Adamowska - Prezes Przedsiębiorstwa Komunalnego Sp. z o.o. 
7. Jolanta Lisek - Dyrektor Szkoły Podstawowej nr I w Człuchowie 
8. Jolanta Wieczorek - Dyrektor Przedszkola Miejskiego w Człuchowie 
9. Maciej Terlecki - Dyrektor Gimnazjum nr 1 w Człuchowie 
10. Media 

Porządek obrad: 
1. Sprawy regulaminowe: 
a) otwarcie obrad i stwierdzenie qworum; 
b) przyjęcie porządku obrad; 
c) przyjęcie protokołu z obrad XXVIII sesji Rady Miejskiej. 
2. Interpelacje i zapytania radnych. 
3. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2011/2012 w Gminie 

Miejskiej Człuchów. 
4. Przedstawienie projektów uchwał, dyskusja i uchwalenie: 
a) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Miejskiej Człuchów na lata 

2012-2024; 
b) w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Miejskiej Człuchów na 2012 r.; 
c) w sprawie przyjęcia „Rocznego Programu Współpracy Gminy Miejskiej Człuchów 

z Organizacjami Pozarządowymi oraz Innymi Podmiotami Prowadzącymi Działalność 
Pożytku Publicznego na 2013 rok"; 

d) w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu pod 
zabudowę mieszkaniową, usługi, komunikację i zieleń obejmującego Stare Miasto 
z otaczającym śródmieściem w Człuchowie; 

e) w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych; 
t) w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości; 
g) w sprawie zmiany uchwały Nr XIII/80/2011 z dnia 26 października 2011 roku w sprawie 

ustalenia wzorów formularzy - informacja w sprawie podatku od nieruchomości, deklaracja 
na podatek od nieruchomości, informacja w sprawie podatku rolnego, deklaracja 
na podatek rolny, informacja w sprawie podatku leśnego, deklaracja na podatek leśny; 

h) w sprawie zmiany Regulaminu Straży Miejskiej w Człuchowie; 
i) w sprawie uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych 

i urządzeń kanalizacyjnych, przedłożonego przez Przedsiębiorstwo Komunalne Sp. z o.o. 
w Człuchowie; 

j) w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego; 
k) w sprawie określenia wysokości dziennych stawek opłaty targowej i sposobu jej poboru. 
5. Sprawozdanie z prac stałych komisji Rady Miejskiej. 
6. Sprawozdanie z działalności Burmistrza i wykonania uchwał Rady Miejskiej. 
7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania zgłoszone na sesji. 
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8. Wolne wnioski. 
9. Zakończenie obrad XXIX sesji. 

Ad. pkt. 1 
Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie obrad i stwierdzenie qworum 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz dokonała otwarcia obrad XXIX sesji Rady Miejskiej 
w Człuchowie. Powitała zaproszonych gości. Na podstawie listy obecności stwierdziła, że: w sesji 
uczestniczy 9 radnych, co stanowi ąuorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji 
i obrady są prawomocne do podjęcia uchwał. 

b) uchwalenie porządku obrad 

Następnie Przewodnicząca Rady M.D.Kordykiewicz zapytała, czy są uwagi do proponowanego 
porządku obrad? 

Uwag nie zgłoszono, w związku z tym porządek obrad przyjęto jednogłośnie „za". 

c) przyjęcie protokołu z obrad XXVIII sesji Rady Miejskiej 

Przewodnicząca Rady M.D.Kordykiewicz zapytała, czy są jakieś uwagi do protokołu z XXVIII sesji 
RM? Protokół był do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. 
Uwag nie zgłoszono w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, kto jest za przyjęciem protokołu z obrad XXVIII 
sesji Rady Miejskiej w Człuchowie? 

Głosowanie przyjęcia protokołu: „za" - 9 osób, przeciw - 0 osób; wstrzymało się - 0 osób przy 
9 głosujących. 

Rada Miejska w Człuchowie jednogłośnie „za" przyjęła Protokół Nr XXVIII/2012 sesji RM 
z dnia 11.10.2012 r. 

Ad. pkt 2 
Interpelacje i zapytania radnych 

Przewodnicząca Rady M.D.Kordykiewicz zapytała, kto z radnych chciałby w tym punkcie zabrać 
głos? 

Radny S.Piłat zapytał, jak na dzień dzisiejszy wygląda sprawa złomowiska przy ul. Plantowej. 

Radna K. Łuczycka wróciła do tematu, który pojawiał się na sesjach wielokrotnie, a porusza go 
ponownie pod wpływem programu, który obejrzała w telewizji. Chodzi o problem, który też 
występuje na terenie miasta, czyli o paleniu w piecach różnymi produktami. Program, który oglądała 
dotyczył przede wszystkim tego, że kontroluje się w miastach to, czym ludzie palą i przeprowadza się 
różnego rodzaju akcje edukacyjne żeby jednak ta świadomość wzrastała, że zatruwa się środowisko. 
Zapytała, czy w tej sprawie miasto też mogłoby coś zrobić. 

Ad. pkt 3 
Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2011/2012 w Gminie Miejskiej 
Człuchów 
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Przewodnicząca Rady M.D.Kordykiewicz poinformowała, że informacja o stanie realizacji zadań 
oświatowych za rok szkolny 2011/2012 w Gminie Miejskiej Człuchów była analizowana 
na posiedzeniu Komisji Edukacji, Kultury i Sportu. Następnie poprosiła o zabranie głosu p. sekretarz 
M.Pazdę. 

Sekretarz M.Pazda poinformowała, że obowiązek sporządzenia i przedłożenia informacji o stanie 
realizacji zadań oświatowych Gminy Miejskiej Człuchów za rok szkolny 2011/2012 wynika 
z dyspozycji art. 5a ust. 4 ustawy z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty. Informacje taką 
wszyscy radni otrzymali na adresy e-mail. Informacja została szczegółowo omówiona na posiedzeniu 
Komisji Edukacji, Kultury i Sportu przy udziale dyrektorów wszystkich naszych jednostek 
oświatowych. Następnie poinformowała, że wychowanie przedszkolne w roku szkolnym 2011/2012 
sprawowane było przez przedszkole miejskie, dla którego organem prowadzącym jest miasto dla 186 
dzieci w siedmiu oddziałach, a w szkole podstawowej w oddziałach przedszkolnych. Ponadto miasto 
jest organem prowadzącym szkołę podstawową dla 974 dzieci w 40 oddziałach oraz gimnazjum 
gdzie w ubiegłym roku szkolnym było 497 uczniów w 20 oddziałach. Ponadto miasto dotuje placówki 
edukacyjne niepubliczne tj. Niepubliczne Gimnazjum STO 53 uczniów w ubiegłym roku szkolnym 
w 4 oddziałach, Przedszkole Niepubliczne Bajka z oddziałem żłobkowym - 96 dzieci w 4 oddziałach, 
Centrum Edukacyjne Przedszkole Niepubliczne Motylek 62 w 3 oddziałach i inne formy wychowania 
przedszkolnego tj. Centrum Edukacyjne Akademia Przedszkolaka dla 19 dzieci i Muzyczny Punkt 
Przedszkolny Piano dla 20 dzieci, który od 1 września 2012 r. został przekształcony w przedszkole 
niepubliczne. Miasto Człuchów jest jednym z nielicznych miast, które zapewnia opiekę przedszkolną 
wszystkim chętnym dzieciom. Oprócz tego z miejsc w przedszkolach miejskich i niepublicznych 
korzystają dzieci z terenu gminy wiejskiej Człuchów, miasta Chojnice, gminy Koczała, gminy Kamień 
Krajeński oraz gminy Przechlewo. Miasto jako organ prowadzący realizuje także projekty w ramach 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. W ubiegłym roku, jak również w tym w Szkole Podstawowej 
nr 1 w Człuchowie realizowany jest projekt „Pomóżmy najmłodszym rozwinąć skrzydła - wyrównanie 
szans edukacyjnych dla uczniów klas 1-3". Ponadto miasto zgodnie z ustawą o systemie oświaty 
prowadzi pomoc w zakresie opieki społecznej, pomoc materialną w formie stypendium i pomoc 
w zakresie dożywiania uczniów. W ubiegłym roku szkolnym 90 uczniów otrzymało stypendia, z tego 
w szkole podstawowej 46 uczniów, w gimnazjach 17 uczniów, w szkołach ponadgimnazjalnych 21 
i 6 uczniów ze specjalnego ośrodka szkolno - wychowawczego. Ogółem na stypendia szkolne 
wydatkowano kwotę 143.780 zł. Ponadto do zadań gminy należą zdania z zakresu dofinansowania 
kosztów kształcenia młodocianych pracowników. W ubiegłym roku 15 pracodawcom zostały 
sfinansowane koszty kształcenia młodocianych pracowników, a na ten cel wydatkowano kwotę 
104.600 zł. Następnym zadaniem miasta, jako organu prowadzącego jest kontrola sprawdzania 
obowiązku szkolnego i obowiązku nauki. Obowiązek szkolny generalnie jest sprawdzany 
bezpośrednio w szkolne, natomiast obowiązek nauki dotyczy uczniów, którzy ukończyli szkołę 
podstawową i do ukończenia 18 roku życia. W ubiegłym roku szkolnym w przypadku 23 uczniów 
prowadzone było postępowanie wyjaśniające bowiem brak było wymaganych dokumentów 
potwierdzających spełnianie obowiązku nauki. Na podstawie zebranych dokumentów i oświadczeń 
dalszych członków rodziny oraz znajomych, czy organów należy domniemywać o podjęciu nauki w 
nowym miejscu zamieszkania w przypadku braku kontaktu z rodzicami i braku informacji o miejscu 
zamieszkania. Na ogół jest to przebywanie rodziców i uczniów poza granicami kraju. 
Dodała, że szczegółowa informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2011/2012 
w Gminie Miejskiej Człuchów, stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Poinformowała, że jeżeli ktoś z radnych ma jakieś szczegółowe pytania to prosi o zwrócenie się 
do niej lub do dyrektorów szkół. 

Do obrad sesji dołączył radny T.Golec, w związku z powyższym w sesji uczestniczy 10 radnych. 

Przewodnicząca Rady M.D.Kordykiewicz podziękowała za przedstawienie informacji, następnie 
zapytała, czy ktoś z radnych ma pytania? 
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Pytań nie zgłoszono. W związku z tym zwróciła się do dyrektorów, czy chcieliby coś jeszcze dodać. 

Dyr. Gimnazjum M.Terlecki wyjaśnił, że znormalizowana skala wynosi od Ido 9. Nr 5 to średni 
wynik. 

Głos zabrała Przewodnicząca Komisji Edukacji, Kultury i Sportu E. Józefowska, która poinformowała, 
że dyrektorzy bardzo szczegółowo omówili tą informację. Dodała, że są dwa powody, które trzeba 
będzie wziąć pod uwagę jeśli chodzi o nabory, bo tak się składa, że niż demograficzny spowodował 
to, że tych osób jest coraz mniej. Niestety nabór jest coraz mniejszy i trzeba będzie odnieść się 
do drastycznych środków, jak redukcja etatów. Na pewno nikt by tego nie chciał, ale sytuacja 
ekonomiczna zmusza nas do podjęcia takich działań. Rozmawialiśmy również o tym, jakie są 
deklaracje, aby utrzymać ten nabór przynajmniej na tym samym poziomie jaki był w tym roku i aby 
nie był niższy. Dodatkowy wpływ na mniejszy nabór ma niewątpliwie tworzenie się nowych szkół. 
Każdy rodzic i uczeń ma jednak prawo wyboru, gdzie jego dziecko pójdzie 
do szkoły. 

Ad. pkt 4 

Przestawienie projektu uchwały, dyskusja i uchwalenie: 

projekt uchwały w sprawie: 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Miejskiej Człuchów na lata 2012-2024 
Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz poprosiła o opinię Przewodniczącą Komisji Budżetu 
i Infrastruktury Miejskiej. 

Przewodnicząca Komisji K.Łuczycka poinformowała, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię 
komisji z tym, że wprowadzono zmianę, która dotyczy wartości zadania odnośnie zakupu urządzeń 
do monitorowania samochodów przejeżdżających na czerwonym świetle. Kwota ta wzrosła z 420.000 
zł do 470.000 zł. Tym samym o 50.000 zł wzrastają wydatki na to zadanie w roku 2013. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos? 

Nikt z członków rady nie zabrał głosu, w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie zmian 
w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Miejskiej Człuchów na lata 2012-2024? 

Obecnych przy głosowaniu: 10 radnych 

Głosowanie: 
za - 10 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się - 0 głosów 

Rada jednogłośnie „za" podjęła uchwałę Rady Miejskiej w Człuchowie Nr XXIX/184/2012 
w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Miejskiej Człuchów na łata 2012-
2024 - która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Zamknięto dyskusję nad ww. uchwałą. 

projekt uchwały w sprawie: 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Miejskiej Człuchów na 2012 rok 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz poprosiła o opinię Przewodniczącą Komisji Budżetu 
i Infrastruktury Miejskiej. 

4 



Przewodnicząca Komisji K.Łuczycka poinformowała, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię 
Komisji. Wszyscy członkowie Komisji byli za pozytywnym zaopiniowaniem tego projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos? 

Nikt z członków rady nie zabrał głosu, w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie 
wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Miejskiej Człuchów na 2012 rok? 

Obecnych przy głosowaniu: 10 radnych 

Głosowanie: 
za - 10 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się - 0 głosów 

Rada jednogłośnie „za" podjęła uchwałę Rady Miejskiej w Człuchowie Nr XXIX/185/2012 
w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Miejskiej Człuchów na 2012 rok - która 
stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Zamknięto dyskusję nad ww. uchwałą. 

projekt uchwały w sprawie: 

przyjęcia „Rocznego Programu Współpracy Gminy Miejskiej Człuchów z Organizacjami 
Pozarządowymi oraz Innymi Podmiotami Prowadzącymi Działalność Pożytku Publicznego 
na 2013 rok" 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz poprosiła o opinię Przewodniczącą Komisji Edukacji, 
Kultury i Sportu. 

Przewodnicząca Komisji E.Józfowska poinformowała, że organ stanowiący, czyli gmina zobowiązana 
jest zgodnie z ustawą o działalności pożytku publicznego do uchwalenia corocznego programu 
współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 
publicznego. Program ten szczegółowo określa cele, wysokość dofinansowania, obszary i zadania 
w zakresie ochrony zdrowia, przeciwdziałania uzależnieniom, w zakresie edukacji, porządku 
publicznego i bezpieczeństwa. Projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos? 

Radny J.Górny zapytał, czy kwoty wymienione w projekcie uchwały są kwotami granicznymi, które 
nie mogą ulec zmianie? 

Sekretarz M.Pazda poinformowała, że ostateczną wysokość środków budżetowych na realizację zadań 
określi uchwała budżetowa na rok 2013 i taki jest zapis w § 7 ust. 2. 

Radny J.Górny zapytał, czy nie można by było przyjąć takiej zasady w mieście, że na potrzeby kultury 
przeznacza się 10% z tego, co na sport. 

Burmistrz R.Szybajło poinformował, że obawia się, że przeznacza się więcej na kulturę niż te 10%. 

Sekretarz M.Pazda dodała, że projekt uchwały był poddany konsultacjom społecznym i nikt nie złożył 
do niego uwag w formie zarządzenia Burmistrza. W § 7, gdzie jest mowa o wspieraniu 
i upowszechnianiu kultury fizycznej zapisana jest kwota 300.000 zł, a już dzisiaj wiemy, 
że w projekcie budżetu miasta na 2013 rok jest to kwota 260.000 zł, czyli o 40.000 zł niższa niż 

5 



w tej uchwale. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, czy jeszcze ktoś ma jakieś pytania, uwagi? 

Nikt z członków rady nie zabrał głosu, w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie 
przyjęcia „Rocznego Programu Współpracy Gminy Miejskiej Człuchów z Organizacjami 
Pozarządowymi oraz Innymi Podmiotami Prowadzącymi Działalność Pożytku Publicznego na 2013 
rok"? 

Obecnych przy głosowaniu: 10 radnych 

Głosowanie: 
za - 10 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się - 0 głosów 

Rada jednogłośnie „za" podjęła uchwałę Rady Miejskiej w Człuchowie Nr XXIX/186/2012 
w sprawie przyjęcia „Rocznego Programu Współpracy Gminy Miejskiej Człuchów 
z Organizacjami Pozarządowymi oraz Innymi Podmiotami Prowadzącymi Działalność Pożytku 
Publicznego na 2013 rok" - która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Zamknięto dyskusję nad ww. uchwałą. 

projekt uchwały w sprawie 

chwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu pod zabudowę 
mieszkaniową, usługi, komunikację i zieleń obejmującego Stare Miasto z otaczającym 
śródmieściem w Człuchowie 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz poprosiła o opinię Przewodniczącą Komisji Budżetu 
i Infrastruktury Miejskiej. 

Przewodnicząca Komisji K. Łuczycka poinformowała, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię 
Komisji. Dodała, że na komisji były autorki tego planu z pracowni urbanistycznej, która zajmuje się 
opracowaniem naszego planu miejscowego. Wszystkie wątpliwości, które zgłaszali radni były 
szczegółowo omówione i także wszystkie pytania skierowane do autorek planu też otrzymały obszerne 
odpowiedzi. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, czy ktoś ma jeszcze jakieś pytania do tego 
projektu uchwały? 

Nikt z członków rady nie zabrał głosu, w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie 
uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu pod zabudowę 
mieszkaniową, usługi, komunikację i zieleń obejmującego Stare Miasto z otaczającym śródmieściem 
w Człuchowie? 

Obecnych przy głosowaniu: 10 radnych 

Głosowanie: 
za - 10 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się - 0 głosów 

Rada jednogłośnie „za" podjęła uchwałę Rady Miejskiej w Człuchowie Nr XXIX/187/2012 
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w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu pod 
zabudowę mieszkaniową, usługi, komunikację i zieleń obejmującego Stare Miasto z otaczającym 
śródmieściem w Człuchowie - która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Zamknięto dyskusję nad ww. uchwałą. 

projekt uchwały w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz poprosiła o opinię Przewodniczącą Komisji Budżetu 
i Infrastruktury Miejskiej. 

Przewodnicząca Komisji K. Łuczycka poinformowała, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię 
Komisji. Dodała, że te stawki podatku ulegają zwiększeniu o 2,5% także trochę poniżej stopnia 
inflacji. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos w sprawie 
proponowanej uchwały? 

Radny S.Piłat podziękował p. skarbnik, która tak, jak prosił na komisji przygotowała mu zestawienie 
stawek poszczególnych gmin otaczających miasto Człuchów. Rzeczywiście te stawki na terenie miasta 
Człuchowa nie odbiegają i nie są zawyżone w stosunku np. do gminy wiejskiej Człuchów, gminy, czy 
miasta Chojnice. Dodał, że na komisji zwrócił uwagę, że pan burmistrz Bytowa podjął decyzję 
o nie podnoszeniu stawek podatku od środków transportowych i tutaj został przekonany przez 
p. burmistrza, że u nas i tak te podatki nie są zbyt wysokie. Dodatkowo ulegają zmniejszeniu środki 
do budżetu miasta z tego względu, że jest dużo pojazdów wyrejestrowywanych. Jeszcze raz 
podziękował za przygotowanie takiego zestawienia. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, czy jeszcze ktoś chciałby zabrać głos w sprawie 
proponowanej uchwały? 

Nikt z członków rady nie zabrał głosu, w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie 
określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych? 

Obecnych przy głosowaniu: 10 radnych 

Głosowanie: 
za - 10 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się - 0 głosów 

Rada jednogłośnie „za" podieła uchwałę Rady Miejskiej w Człuchowie Nr XXIX/188/2012 
w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych - która stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 

Zamknięto dyskusję nad ww. uchwałą. 

projekt uchwały w sprawie 

określenia stawek podatku od nieruchomości 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz poprosiła o opinię Przewodniczącą Komisji Budżetu 
i Infrastruktury Miejskiej. 
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Przewodnicząca Komisji K. Łuczycka poinformowała, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię 
Komisji przy 1 głosie „wstrzymującym się". Podobnie jak w poprzednim przypadku warto dodać, 
że chodzi tutaj o zwiększenie wszystkich stawek o 2,5%. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos? 

Radny S.Piłat poinformował, że chciałby się również odnieść do tego projektu uchwały. W dniu 
dzisiejszym otrzymał również takie zestawienie od p. skarbnik. Pobieżnie analizując je przed sesją 
może stwierdzić, że jesteśmy troszeczkę drogim miastem w stosunku do Chojnic, bo generalnie jeśli 
chodzi o powiat to mamy stawki czy to od osób prywatnych, czy od osób prowadzących działalność 
na różnym poziomie. Nie są to jednak takie kwoty, które by znacząco wpływały na wpływ 
do budżetu. Skarbnik pokazała mu taką symulację wpływów i nie są one zbyt znaczące. Odnosi się 
do stawek obowiązujących w 2012 roku. Dla przykładu w mieście Chojnice stawka dla osób 
prywatnych wynosiła 0,53 zł za m2 natomiast u nas w Człuchowie stawka wynosiła 0,61 zł. Odnośnie 
przedsiębiorców, co jest również ważne w mieście Chojnice podatek wynosił 19,70 zł, natomiast 
w Człuchowie mieliśmy stawkę 20,80 zł. 

Burmistrz R.Szybajło poinformował, że jeśli radny jest taki skrupulatny to należy uzupełnić, 
że w porównaniu do gminy wiejskiej Człuchów stawka w mieście za budynki mieszkalne wynosi 0,61 
zł, a w gminie wiejskiej 0,62 zł natomiast budynki pod działalność gospodarczą pomimo tego, 
że jest to wieś wynoszą 21,94 zł, a u nas 20,24 zł. 

Radny S.Piłat poinformował, że zwrócił uwagę, że w stosunku do gmin z powiatu człuchowskiego 
jesteśmy atrakcyjniejsi jeśli chodzi o stawki, natomiast jeśli chodzi o powiat chojnicki mamy tutaj 
troszeczkę wyższe te stawki. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos? 

Nikt z członków rady nie zabrał głosu, w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie 
określenia stawek podatku od nieruchomości? 

Obecnych przy głosowaniu: 9 radnych 
Wiceprzewodnicząca Rady M.Gostomczyk opuściła posiedzenie nie biorąc udziału w głosowaniu. 

Głosowanie: 
za - 8 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się - 1 głos 

Rada 8 głosami „za" przy 1 głosie „wstrzymującym się" podjęła uchwałę Rady Miejskiej 
w Człuchowie Nr XXIX/189/2012 w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości -
która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Zamknięto dyskusję nad ww. uchwałą. 

O zabranie głosu poprosił radny J.Górny. 
Odnosząc się do informacji, którą przekazał radny S.Piłat złożył propozycję, aby za rok 
we wrześniu zobaczyć w jakim stanie są finanse miasta Człuchów, a w jakim miasta Chojnice, 
bo odniósł takie wrażenie, że uchwała chojnicka jest zrobiona troszeczkę na siłę, bez perspektywy 
nawet 80% wykonania. Tam jest złote życzenie sprzedaży pół miasta. W związku z tym chciałby 
zobaczyć, jak sobie poradzą z tym budżetem nawet tak niskim inwestycyjnie. Uznał, że mimo, 
iż tam są inni mieszkańcy, inna mentalność i więcej ludzi inwestuje w prywatną własność nie wierzy 
w cuda, aby udało się sprzedać pół miasta. 
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projekt uchwały w sprawie 

zmiany uchwały Nr XIII/80/2011 z dnia 26 października 2011 roku w sprawie ustalenia 
wzorów formularzy - informacja w sprawie podatku od nieruchomości, deklaracja 
na podatek od nieruchomości, informacja w sprawie podatku rolnego, deklaracja 
na podatek rolny, informacja w sprawie podatku leśnego, deklaracja na podatek leśny 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz poprosiła o opinię Przewodniczącą Komisji Budżetu 
i Infrastruktury Miejskiej. 

Przewodnicząca Komisji K. Łuczycka poinformowała, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię 
Komisji. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos? 

Nikt z członków rady nie zabrał głosu, w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie zmiany 
uchwały Nr XIII/80/2011 z dnia 26 października 2011 roku w sprawie ustalenia wzorów formularzy -
informacja w sprawie podatku od nieruchomości, deklaracja na podatek od nieruchomości, informacja 
w sprawie podatku rolnego, deklaracja na podatek rolny, informacja w sprawie podatku leśnego, 
deklaracja na podatek leśny? 

Obecnych przy głosowaniu: 10 radnych 

Głosowanie: 
za - 10 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się - 0 głosów 

Rada jednogłośnie „za" podjęła uchwałę Rady Miejskiej w Człuchowie Nr XXIX/190/2012 
w sprawie zmiany uchwały Nr XIII/80/2011 z dnia 26 października 2011 roku w sprawie 
ustalenia wzorów formularzy - informacja w sprawie podatku od nieruchomości, deklaracia 
na podatek od nieruchomości, informacja w sprawie podatku rolnego, deklaracia na podatek 
rołny, informacja w sprawie podatku leśnego, deklaracia na podatek leśny - która stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 

Zamknięto dyskusję nad ww. uchwałą. 

projekt uchwały w sprawie 

zmiany Regulaminu Straży Miejskiej w Człuchowie 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz poprosiła radną E.Józefowską w zastępstwie 
za Przewodniczącego J.Adamczyka o opinię Komisji Bezpieczeństwa Publicznego. 

Radna E.Józefowską poinformowała, że zmienił się załącznik do projektu uchwały, który wszyscy 
otrzymali, bo pierwotnie był inny, teraz bezpośrednio pracownicy podlegają komendantowi. Zmiana 
natomiast dotyczy przekwalifikowania jednego etatu cywilnego na dodatkowego strażnika. W tej 
chwili będziemy mieli 5 strażników Straży Miejskiej i chyba dobrze, że tak się stało, ponieważ kiedy 
mieliśmy zebrania wszystkich radnych były takie głosy i pytania, czy nie można by było tego jednego 
stanowiska przekwalifikować. Także taką decyzję komendant podjął i słusznie, ponieważ jeden 
strażnik więcej pozwoli, aby te sprawy bezpieczeństwa wyglądały inaczej. Co za tym idzie nie 
tworzymy dodatkowego etatu i tym samym dodatkowych kosztów, będzie to jedynie koszt szkolenia, 
który wynosi 2.000 zł. Projekt uchwały otrzymał pozytywną opinię komisji. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos? 
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Nikt z członków rady nie zabrał głosu, w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie zmiany 
Regulaminu Straży Miejskiej w Człuchowie? 

Obecnych przy głosowaniu: 10 radnych 

Głosowanie: 
za - 10 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się - 0 głosów 

Rada jednogłośnie „za podjęła uchwałę Rady Miejskiej w Człuchowie Nr XXIX/191/2012 
w sprawie zmiany Regulaminu Straży Miejskiej w Człuchowie - która stanowi załącznik 
do niniejszego protokołu. 

Zamknięto dyskusję nad ww. uchwałą. 

projekt uchwały w sprawie 

uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych 
i urządzeń kanalizacyjnych, przedłożonego przez Przedsiębiorstwo Komunalne Sp. z o.o. 
w Człuchowie 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz poprosiła o opinię Przewodniczącą Komisji Budżetu 
i Infrastruktury Miejskiej. 

Przewodnicząca Komisji K. Łuczycka poinformowała, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię 
Komisji. Warto dodać, że Przedsiębiorstwo złożyło ten wieloletni plan rozwoju i modernizacji 
urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2013-2015. Pani Prezes udzieliła 
wszelkich informacji i powiedziała, ze jest to przede wszystkim plan konieczny do planowania 
wydatków modernizacyjno-inwestycyjnych. W związku z tym jest ta pozytywna opinia komisji. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos? 

Nikt z członków rady nie zabrał głosu, w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie 
uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i urządzeń 
kanalizacyjnych, przedłożonego przez Przedsiębiorstwo Komunalne Sp. z o.o. w Człuchowie? 

Obecnych przy głosowaniu: 10 radnych 

Głosowanie: 
za - 10 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się - 0 głosów 

Rada jednogłośnie „za" podjęła uchwałę Rady Miejskiej w Człuchowie Nr XX1X/192/2012 
w sprawie uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych 
i urządzeń kanalizacyjnych, przedłożonego przez Przedsiębiorstwo Komunalne Sp. z o.o. 
w Człuchowie - która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Zamknięto dyskusję nad ww. uchwałą. 
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projekt uchwały w sprawie 

zaciągnięcia kredytu długoterminowego 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz poprosiła o opinię Przewodniczącą Komisji Budżetu 
i Infrastruktury Miejskiej. 

Przewodnicząca Komisji K.Łuczycka poinformowała, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię 
Komisji. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos w sprawie 
proponowanej uchwały? 

Nikt z członków rady nie zabrał głosu, w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie 
zaciągnięcia kredytu długoterminowego? 

Obecnych przy głosowaniu: 10 radnych 

Głosowanie: 
za - 10 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się - 0 głosów 

Rada jednogłośnie „za" podjęła uchwałę Rady Miejskiej w Człuchowie Nr XXIX/193/2012 
w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego - która stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu. 

Zamknięto dyskusję nad ww. uchwałą. 

projekt uchwały w sprawie 

określenia wysokości dziennych stawek opłaty targowej i sposobu jej poboru 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz poprosiła o opinię Przewodniczącą Komisji Budżetu 
i Infrastruktury Miejskiej. 

Przewodnicząca Komisji K.Łuczycka poinformowała, że projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię 
Komisji. Dodała, że stawki opłaty targowej pozostawały bez zmian od 2003 r. 

Radna E.Józefowska dodała, że w projekcie uchwały w § 1 dodano pkt 3. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, czy ktoś chciałby zabrać głos? 

Nikt z członków rady nie zabrał głosu, w związku z tym przystąpiono do głosowania. 

Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz zapytała, kto jest za podjęciem uchwały w sprawie 
określenia wysokości dziennych stawek opłaty targowej i sposobu jej poboru? 

Obecnych przy głosowaniu: 10 radnych 

Głosowanie: 
za - 10 głosów, przeciw - 0 głosów, wstrzymało się - 0 głosów 

Rada jednogłośnie „za" podjęła uchwałę Rady Miejskiej w Człuchowie Nr XXIX/194/2012 
w sprawie określenia wysokości dziennych stawek opłaty targowej i sposobu jej poboru - która 
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stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Zamknięto dyskusję nad ww. uchwałą. 

Ad. pkt 5 
Sprawozdanie z prac stałych komisji Rady Miejskiej. 

Przewodnicząca Komisji K. Łuczycka poinformowała, że Komisja Budżetu i Infrastruktury Miejskiej 
w okresie między sesyjnym odbyła jedno posiedzenie 19 listopada. Porządek posiedzenia był 
następujący: na początku omówiono dochody miasta, gdzie otrzymano obszerną informację 
od p. burmistrza nt. zadłużeń podatkowych przedsiębiorstw oraz obszerną informację nt. wniosków 
o pozyskiwanie środków zewnętrznych. Na komisji opiniowano również projekty uchwał na dzisiejszą 
sesję. 

Przewodnicząca Komisji G.Misztal poinformowała, że Komisja Rewizyjna w okresie między sesjami 
odbyła jedno posiedzenie. Zapoznała się z informacją nt. funkcjonowania kontroli zarządczej 
w Urzędzie Miejskim w Człuchowie w świetle zaleceń pokontrolnych NIK, jak również zapoznała się 
z wynikami kontroli wewnętrznych przeprowadzonych w urzędzie miejskim. 

Przewodniczący Komisji J. Górny poinformował, że Komisja Zdrowia, Ochrony Środowiska i Spraw 
Społecznych w okresie między sesjami nie obradowała. 

Przewodnicząca Komisji E. Józefowska poinformowała, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu odbyła 
posiedzenie 7 listopada i składała się z dwóch części. W związku z tym, że w Człuchowie przebywała 
delegacja z naszego miasta partnerskiego Kaniowa na pierwszą część komisji zaproszono delegację 
gdzie rozmawiano o inwestycjach i o współpracy między miastami. Następnie opiniowano informację 
o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2011/2012 w Gminie Miejskiej Człuchów. 
Jeśli chodzi o sprawozdanie z Komisji Bezpieczeństwa komisja ta odbyła posiedzenie 14 listopada, 
gdzie opiniowano projekt uchwały w sprawie zmiany regulaminu Straży Miejskiej w Człuchowie, jak 
również komendant straży, który był zaproszony przedstawił sprawozdanie z działalności straży 
miejskiej w tym realizację ujętych wykroczeń z czerwonych świateł. 

Ad. pkt 6 
Sprawozdanie Burmistrza Miasta z prac i wykonania uchwał Rady Miejskiej 

Burmistrz Miasta R.Szybajło przedstawił sprawozdanie z prac i realizacji uchwał Rady za okres 
od 10.10.2012 r. do 20.11.2012 r. - które stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Następnie zgodnie z tradycją przekazał do biura rady statuetkę, którą otrzymał na gali z okazji 10-lecia 
działalności Pomorskiego Regionalnego Funduszu Poręczeń Kredytowych. Przypomniał, że nasza 
gmina jest współudziałowcem Pomorskiego Regionalnego Funduszu Poręczeń Kredytowych przez 
co wspiera przedsiębiorców, którzy chcąc inwestować nie posiadając zdolności kredytowych, więc 
mogą skorzystać z tego wspólnego funduszu. Następnie poinformował, że co roku gazeta 
Rzeczpospolita ogłasza ranking bibliotek. W ogólnym rankingu nasza biblioteka zajęła 11 miejsce, 
a jako miejska biblioteka zajęła 1 miejsce w Polsce jeśli chodzi o miasta poniżej 15.000 mieszkańców. 
W jednym i drugim rankingu jest pierwsza w województwie za, co kieruje słowa podziękowania 
do p. dyrektor, całej załogi, jak również do państwa radnych, ponieważ jednym ze współczynników, 
który decyduje o tym, że nasza biblioteka zajmuje takie, a nie inne miejsce jest m.in. dotacja i w tym 
roku ten współczynnik jest nawet większy niż w zeszłym roku ponieważ dotacja tylko na sama 
bibliotekę jest na poziomie 1,9%. Jest to jedna z większych dotacji przekazywana na bibliotekę jeśli 
chodzi o miejscowości około naszej biblioteki. Jeśli chodzi o ranking bierze się również pod uwagę 
wielkość biblioteki i zasób książek także tych czynników jest sporo. Ponownie przekazał gratulację 
dla radnych i p. dyrektor za zdobycie 11 miejsca w rankingu ogólnym i 1 miejsca w Polsce w rankingu 
miast do 15.000 mieszkańców. 
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Ad. pkt 7 
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

Burmistrz R. Szybaiło odnośnie złomowiska poinformował, że wpłynęło odwołanie od jego decyzji 
do Samorządowego Kolegium Odwoławczego i w dniu 2 listopada wpłynęła decyzja do urzędu 
od Samorządowego Kolegium Odwoławczego z dnia 11 października umarzająca postępowanie 
odwoławcze stron. Od decyzji przysługuje stronie prawo wniesienia skargi do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego w Gdańsku w terminie 30 dni od dnia jej doręczenia stronie postępowania czyli 
pełnomocnikowi właściciela nieruchomości. Dodał, że po 2 grudnia wystąpi do Samorządowego 
Kolegium Odwoławczego o nadanie klauzuli prawomocności, dopiero gdy decyzja będzie 
prawomocna będzie podlegała wykonaniu. W sytuacji gdy właściciel nie wykona tej decyzji zostaje 
procedura egzekucji administracyjnej. Odnośnie pytania radnej K.Łuczyckiej właściwie problem 
zostanie rozwiązany przez nową ustawę śmieciową, ponieważ kiedy wszyscy mieszkańcy będą płacili 
ryczałt to właściwie nie będzie sensu palić śmieci w indywidualnych kotłowniach. Dodał, że podjęto 
czynności i formę edukacyjną oraz deklaruje, że przy ulotce związanej z rewolucją śmieciową, którą 
przygotowuje Referat Infrastruktury, Przestrzeni i Ochrony Środowiska zostaną umieszczone również 
informacje o szkodliwości spalania odpadów. Jeśli chodzi o wypalanie różnego rodzaju śmieci, 
plastików, kabli nie ukrywa, że Staż Miejska w Człuchowie do tej pory interweniowała 25 razy. 
Mandatami ukaranych zostało 21 osób na łączną kwotę około 1.500 zł i 4 osoby zostały pouczone. 
Działania straży dotyczyły ul. Słowackiego, Dworcowej i Kamiennej. Nie wie, czy nie oglądał tego 
samego programu, ale we Wrocławiu Komendant Straży skarżył się, że nie ma takich umocowań 
prawnych żeby właściciel prywatnej posesji bez swojej zgody wpuścił i pozwolił strażnikowi 
na kontrolowanie tego, czym pali w piecu. Temat jest złożony. Straż przy każdym sygnale 
interweniuje, bo mieszkańcy również zgłaszają ten problem. Dodał, że zobowiązuje komendanta, aby 
przy każdym takim sygnale interweniowano. 

Ad. pkt 8 
Wolne wnioski 

Przewodnicząca Radny M.D. Kordykiewicz poinformowała o pismach jakie wpłynęły na jej ręce. 
Pierwsze pismo z Regionalnej Izby Obrachunkowej, która informuje, że od 3 września do 14 września 
br. była kontrola problemowa miasta Człuchowa i przeprowadzona kontrola nie wykazała wystąpienia 
nieprawidłowości w wyżej określonym zakresie. Złożyła gratulacje. Kolejne pismo wpłynęło 
od Naczelnika Urzędu Skarbowego w Człuchowie, który informuje, że w związku z dokonaną analizą 
oświadczeń majątkowych przekazanych przez Przewodniczącą Rady Miejskiej w Człuchowie przesyła 
w załączeniu informację z przeprowadzonej analizy tych oświadczeń. Dotyczy to koleżanek i kolegów 
radnych. Druga część tych informacji dotyczy analizy oświadczeń kierowników podległych placówek. 
Przekaże informacje imiennie, nie są to jednak jakieś wielkie nieścisłości. Następnie poinformowała, 
że do każdego radnego wpłynęło pismo, od Wiceprezesa Rejonowego Zarządu PCK p. Zbigniewa 
Zająca, któremu udzieliła odpowiedzi nt. regulaminu przyznawania odznaczenia „Zasłużony dla 
miasta Człuchowa". Osobiście w tej sprawie była również u Prezesa PCK p. Mariana Pastuchy jednak 
kolejne pismo jest na ten sam temat. Następne pisma to cały plik pism, które otrzymujemy od Pana 
Janusza Gorzałczyńskiego. Będzie prosiła o pomoc w tej sprawie p. mecenas. Dotyczy to uchwały, 
którą rada podjęła oraz wypisu z protokołu. Protokoły komisji muszą być najpierw przyjęte przez 
komisję. Otrzymała kolejne pismo do wiadomości od Samorządowego Kolegium Odwoławczego 
w Słupsku. Tak, jak ona nie bardzo wie o co chodzi w tym piśmie, tak Samorządowe Kolegium 
Odwoławcze również informuje, a adresatem jest Pan Janusz Gorzałczyński, że w nawiązaniu 
do pisma z dnia 10 listopada br. uprzejmie prosi o sprecyzowanie jakie naruszenia prawa Pan Janusz 
Gorzałczyński kwestionuje. W piśmie jest brak jednoznacznego wskazania, czy Pan Janusz 
Gorzałczyński kwestionuje uchwałę Rady Miasta Człuchowa, czy skarży organ o brak dostępu 
do informacji publicznej, jaką jest protokół komisji rady miasta. Oczekują na niezwłoczne udzielenie 
odpowiedzi, gdyż brak wyjaśnień w tym zakresie uniemożliwia podjęcie jakichkolwiek działań. 
Za tym idzie kolejne pismo, które wpłynęło z Kancelarii Prawnej Radcy Prawnego p. Jerzego 
Chlebowicza, który reprezentuje Pana Janusza Gorzałczyńskiego i tym rada będzie musiała się 
zająć, ponieważ jest to skierowane sprawy do Sądu Administracyjnego w Gdańsku ale za 
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pośrednictwem Rady Miejskiej w Człuchowie i Urzędu Miejskiego w Człuchowie. Zasygnalizowała, 
że na kolejnej sesji, która odbędzie 12 grudnia Rada będzie musiała podjąć uchwałę w tym temacie. 
Następie poinformowała, że jest bardzo zaskoczona dzisiejszą absencją radnych, ponieważ u niej 
usprawiedliwiał się tylko radny J.Adamczyk i radny T.Szwemin. O nieobecności pozostałych radnych 
nic nie wie. Zgodnie z zapisem w statucie należy się usprawiedliwiać u przewodniczącego rady jeśli 
chodzi o sesję i u przewodniczącego komisji w przypadku posiedzenia komisji. Termin 
usprawiedliwienia wynosi 7 dni. Mówiliśmy, że dobrym obyczajem jest uprzedzać o nieobecności. 
Dodała, że jeden z radnych notorycznie jest nieobecny nie tylko na sesji, ale również na komisjach 
i nie usprawiedliwia się. W związku z powyższym zgodnie ze statutem poczeka 7 dni 
na usprawiedliwienie. 

Radny J.Górmy zwrócił się z wnioskiem, aby jeszcze raz przed zimą dokonać przeglądu chodników 
w mieście. Ma na myśli szczególnie chodnik przy ul. Średniej w pobliżu Szkoły Podstawowej nr I. 
Tam w chodniku są dziury i brakuje kostek. Wydaje mu się, że zarządcą jest starostwo, ale 
są to jednak nasze dzieci i któreś z nich może złamać nogę. 

Burmistrz R.Szybajło poinformował, że jest to w gestii powiatu, ale zostanie powołana komisja, która 
dokona przeglądu w mieście i ustali te miejsca. Najprawdopodobniej jednak trzeba będzie to uzupełnić 
wiosną, bo teraz raz, że nie zdążymy, a dwa przed zimą mija się to celem, bo chodzi o budżet. 

Radny T.Golec zgłosił, że zapada się studzienka przy wjeździe na ul. Zagłoby zaraz przy krzyżówce. 
Prosi o interwencję, ponieważ zaraz ktoś może uszkodzić sobie samochód. 

Ad. pkt 9 
Zakończenie obrad XXIX sesji 

Następnie Przewodnicząca Rady M.D. Kordykiewicz w związku z tym, że porządek obrad sesji został 
wyczerpany zamknęła obrady XXIX sesji Rady Miejskiej w Człuchowie. 

Protokół sporządziła: 
A.Kumiszcza 


